
Zápis 20-01 ze zasedání Umělecké rady AMU dne 15. 1. 2020 
 
 
Přítomni: prof. L. Dohnal, prof. J. Etlík, prof. PhDr. P. Janoušek, prof. I. Klánský, 

J. Klusák, prof. V. Mareš, prof. M. Petříček, Dr., prof. J. Vedral, 
prof. N. Zárubová-Pfeffermannová, doc. J. Hančil  

 
Omluveni: prof. V. Cejpek, Mgr. J. Kallista, prof. P. Rut, doc. O. Sommerová, prof. O. Šulaj, 

prof. PhDr. I. Vyskočil 
 
Program: 

1. Jmenovací profesorské řízení doc. MgA. Petra Jarchovského v oboru Filmové, 
televizní a fotografické umění a nová média (na návrh děkana FAMU) 

2. Jmenovací profesorské řízení doc. MgA. Leoše Čepického v oboru Hudební umění 
– Housle (na návrh děkana HAMU) 

3. Hlasování UR AMU o jmenování docentem PhDr. Miroslava Pudláka, CSc. 
4. Projednání přílohy výnosu rektora AMU č. 17/2019 „Doporučená hlediska 

hodnocení pedagogického působení na FAMU“ 
5. Různé 

 
Rektor přivítal přítomné a poděkoval za účast vzhledem k probíhajícím profesorským řízením 
a projednávaným dokumentům. Projednávané materiály k bodům 1. - 4. obdrželi členové UR AMU 
v předstihu. Rektor seznámil členy rady s programem. Nikdo z přítomných neměl připomínky či 
rozšíření programu jednání.  
S ohledem na časové možnosti děkana FAMU požádal rektor o předsunutí bodu 4. před bod 3., 
nikdo z přítomných neměl námitky. 
 
Ad 1. 
Jmenovací profesorské řízení doc. MgA. Petra Jarchovského 
Rektor požádal děkana FAMU, aby představil kandidáta a jeho postup při profesorském řízení, 
slova se ujal Z. Holý.  
Z. Holý uvedl, že P. Jarchovský je vnímán jak odbornou, tak nejširší diváckou veřejností jako 
v současnosti zřejmě nejvýraznější osobnost české scenáristiky, která se již po tři desetiletí 
podstatným způsobem spolupodílí na utváření podoby české kinematografie. 
Filmografie Petra Jarchovského obsahuje dvě desítky celovečerních filmů a řadu televizních filmů 
a minisérií. Celek jeho dosavadní tvorby se přitom vyznačuje nevšední tvůrčí kontinuitou, která 
svědčí o zodpovědném a profesionálním přístupu inspirovaného a zkušeného umělce. Autorský 
rukopis P. Jarchovského je rozpoznatelný ve všech filmech, které byly natočeny podle jeho 
scenáristické předlohy. Je držitelem dvou nominací na Ceny Americké filmové akademie (Oscar) 
za nejlepší neanglicky mluvený film a mnoha dalších prestižních ocenění. 
V pedagogickém působení P. Jarchovský soustavně reflektuje aktuální filmové a televizní trendy 
a zároveň neúnavně hledá cesty a způsoby, jak v souladu s nimi aktualizovat studijní plány oboru. 
Důraz na tvůrčí uměleckou praxi vedl v posledních letech k jejich obohacení řadou cvičení, která 
mimo jiné umožňují většímu počtu studentů katedry scenáristiky a dramaturgie ve spolupráci se 
studenty dalších kateder realizovat středometrážní filmy podle vlastního scénáře. V osobě 
P. Jarchovského se spojují kvality prvořadého umělce, zkušeného pedagoga i akademického 
manažera. 



Rektor přizval kandidáta na jednání, seznámil jej s průběhem řízení a požádal ho o představení 
hlavních tezí jeho profesorské přednášky.  
P. Jarchovský ve své přednášce rekapituloval pokusy o filmovou adaptaci románu Josefa 
Škvoreckého Zbabělci a zabýval se rovněž autorskou reflexí osobní zkušenosti s tímto 
scenáristickým úkolem. Na úvod kandidát shrnul historii pokusů o filmovou adaptaci tohoto díla, 
poté nastínil problematiku umělecky odpovědného převedení tohoto literárního textu do filmové 
podoby. O zfilmování tohoto díla se pokusil již Miloš Forman, z mnoha důvodů nakonec 
k adaptaci nedošlo. P. Jarchovský dostal příležitost podílet se na pozdějším zfilmování, po 
rozsáhlé korespondenci s autorem a kritickém zhodnocení však k adaptaci nedošlo. V závěru 
kandidát shrnul podmínky, které přináší jeho současné zkušenosti a pohled na látku s ohledem na 
současné možnosti adaptace. P. Jarchovský ocenil, že mohl projít procesem přípravy scénáře, 
ale zároveň kladně ohodnotil zkušenost s tím, že se dílo nerealizovalo.  
Rektor poděkoval kandidátovi za představení hlavních tezí jeho profesorské přednášky a zahájil 
rozpravu. V diskusi, které se zúčastnil rektor, P. Janoušek, J. Vedral a M. Petříček, se na položené 
otázky kandidát vyslovil ke specifičnosti tématu adaptované předlohy a také o tématech 
současných studentů scenáristiky na FAMU, kde převládají vztahová témata (postavy mají často 
lékařské diagnózy). Rektor se dotázal, zda se u současných studentů objevuje téma klimatu 
a klimatických změn, případně aktivistická figura? Kandidát odpověděl, že tato témata dosud 
v tvorbě studentů nezazněla. 
Rektor poděkoval kandidátovi, který poté opustil jednání a členové UR AMU se shodli, že je 
úctyhodné, jakým způsobem P. Jarchovský vede své studenty a celou katedru. 
Proběhlo tajné hlasování, skrutátory byli prof. PhDr. P. Janoušek a Mgr. Magdalena Turková. 
 
Hlasování:  
Počet členů Umělecké rady AMU: 15 
Nadpoloviční většina všech členů UR AMU: 8 
Počet přítomných: 10 
Pro: 10 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
 
Rektor přizval kandidáta zpět na zasedání, seznámil jej s výsledkem hlasování a kandidátovi 
společně se všemi členy UR AMU blahopřál. 
 
Umělecká rada AMU navrhuje doc. MgA. Petra Jarchovského ke jmenování profesorem v oboru 
Filmové, televizní a fotografické umění a nová média. 
 
Ad 2.  
Jmenovací profesorské řízení doc. MgA. Leoše Čepického 
Rektor předal slovo děkanovi HAMU I. Klánskému, který představil kandidáta a popsal také 
průběh jeho profesorského řízení. 
L. Čepický má za sebou obsáhlou uměleckou činnost v oboru hry na housle, těžiště jeho 
umělecké aktivity spočívá v činnosti primária Wihanova kvarteta, jehož byl v roce 1985 
spoluzakladatelem. Uplatňuje se jako sólista a v této oblasti dosáhl výrazných úspěchů, další 
podstatnou součástí jeho umělecké aktivity je komorní hra. S Wihanovým kvartetem získal 
mnoho ocenění na mezinárodních soutěžích. Vedle řady domácích i zahraničních turné 
a vystoupení nahrál s kvartetem i s dalšími kolegy nebo jako sólista obsáhlou diskografii. 



Repertoár zahrnuje širokou škálu hudby od baroka přes klasicismus a romantismus až po 
soudobou hudbu. Jako hudebník spoluutváří výrazně současný český hudební život. 
Pedagogické práci se věnuje v rámci mistrovských kursů hry na housle i hry ve smyčcovém 
kvartetu soustavně jak v Čechách, tak v zahraničí. Na HAMU vyučuje obor Housle od roku 2007, 
od roku 2010 je vedoucím katedry strunných nástrojů. Během svého působení vychoval několik 
výrazných žáků (Jakub Fišer - primárius Benewitzova kvarteta, Magdalena Mašlaňová - zástupce 
koncertního mistra České filharmonie, Veronika Panochová - primárius Kaprálová kvartet). Při 
práci pedagoga čerpá ze své bohaté koncertní zkušenosti a znalosti současného hudebního 
života doma i v zahraničí, je rovněž školitelem doktorandů. 
Rektor poté seznámil kandidáta s průběhem řízení a požádal ho, aby představil hlavní teze své 
profesorské přednášky.  
L. Čepický představil svou přednášku České kvarteto a Smetanovo kvarteto – dva základní kameny 
české kvarterní školy. Uvedl stručně historii vzniku, vývoje a vlivu obou těles na rozvoj české školy 
kvartetu. Popsal také styl práce obou těles.  Někteří členové těchto uskupení se později stali 
pedagogy HAMU a měli možnost předávat své zkušenosti a znalosti žákům. Pod jejich vlivem 
vznikala další kvarteta (Panochovo, Pražákovo, Martinů, Hasovo a další). Kandidát si také kladl 
otázku s jakými ambicemi a vizemi přicházejí nynější studenti na fakultu a věří, že zárukou 
kvalitního vzdělávání jak v sólové tak v komorní hře jsou jména pedagogických osobností 
působících na HAMU. S potěšením také konstatoval, že o magisterské studium komorní hry je 
mezi studenty velký zájem. 
Rektor poděkoval za proslov a otevřel rozpravu k tématu. Debata, které se účastnili I. Klánský, 
V. Mareš a J. Vedral, se dotkla zejména intenzity a možností společného zkoušení těchto těles, 
otázek přípravy a síly marketingu, stejně jako možnosti věnovat energii a ochotu pomáhat 
v rozvoji mladým lidem prostřednictvím pedagogického působení ve školách. 
 
Rektor poděkoval kandidátovi, který poté opustil jednání, proběhlo tajné hlasování, skrutátorkami 
byly prof. Noemi Zárubová-Pfeffermannová a Mgr. Magdalena Turková. 
 
Hlasování:  
Počet členů Umělecké rady AMU: 15 
Nadpoloviční většina všech členů UR AMU: 8 
Počet přítomných: 10 
Pro: 10 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
 
Rektor přizval kandidáta zpět na zasedání, seznámil jej s výsledkem hlasování a kandidátovi 
společně se všemi členy UR AMU blahopřál. 
 
Umělecká rada AMU navrhuje doc. MgA. Leoše Čepického ke jmenování profesorem v oboru 
Hudební umění – Housle. 
 
Ad 3.  
Hlasování UR AMU o jmenování docentem PhDr. Miroslava Pudláka, CSc. 
Rektor seznámil členy UR AMU s průběhem a problematikou habilitačního řízení PhDr. Miroslava 
Pudláka, CSc. Po úspěšném hlasování UR HAMU ve věci habilitačního řízení M. Pudláka obdržel 
rektor dopis doc. Dykasta, ve kterém pisatel upozorňuje na fakt, že jedna z částí habilitační práce 
PhDr. Pudláka byla již jednou použita jako kandidátská práce. Na základě tohoto dopisu se rektor 



rozhodl postoupit návrh na jmenování docentem v souladu s ust. § 72 odst. 11 zákona 
o vysokých školách k projednání a rozhodnutí UR AMU. Současně rektor požádal oponentku 
habilitační práce MgA. Ivu Oplištilovou, Ph.D. o druhý posudek, ve kterém se vyjádřila k míře 
shody předkládané habilitační práce s prací kandidátskou. 
Korespondence a všechny posudky habilitační práce byly členům UR AMU poskytnuty 
s předstihem k prostudování. 
Poté rektor vyzval k vyjádření UR AMU, členové zevrubně diskutovali předloženou problematiku. 
 
Dle článku 4 odst. 3 a 4 Řádu habilitačního řízení a řízení k jmenování profesorem AMU (dále jen 
„Habilitační řád AMU“) předložil rektor AMU Umělecké radě AMU k projednání a tajnému 
hlasování, zda má být uchazeč jmenován docentem. 
 
Proběhlo tajné hlasování, skrutátorkami byly pověřeny prof. Noemi Zárubová-Pfeffermannová 
a Mgr. Magdalena Turková. 
 
Hlasování:  
Počet členů Umělecké rady AMU: 15 
Nadpoloviční většina všech členů UR AMU: 8 
Počet přítomných: 10 
Pro: 7 
Proti: 0 
Zdržel se: 3 
 
UR AMU se v souladu s ust. § 72 odst. 11 zákona o vysokých školách a článku 4 odst. 3 a 4 
Habilitačního řádu AMU, po projednání a tajném hlasování usnesla, že návrh na jmenování 
docentem nezískal potřebnou většinu hlasů všech členů UR AMU. Habilitační řízení se 
zastavuje. 
 
 
Ad 4. 
Projednání přílohy výnosu rektora AMU č. 17/2019 „Doporučená hlediska hodnocení 
pedagogického působení na FAMU“ 
Děkan FAMU Z. Holý stručně představil záměr přílohy výnosu rektora a zdůraznil, že se 
navrhovaná hlediska týkají pouze těch uchazečů, kteří hodlají získat titul na základě vědecké 
práce. Nikdo z přítomných neměl proti předloženému dokumentu námitky. 
 
Umělecká rada AMU projednala přílohu výnosu rektora AMU č. 17/2019 „Doporučená hlediska 
hodnocení pedagogického působení na FAMU“. 
 
 
Ad 5. 
Různé 
 
Rektor poděkoval všem členům UR AMU za účast, podněty a aktivitu a zasedání ukončil. 
 
 
Zapsala: Magdalena Turková 
Za správnost: doc. Jan Hančil 


